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1. Zahájení jednání a schválení programu (Marian Jurečka, předseda RVIS) 

 

Usnesení 2025/3/21/U1 

Předsednictvo Rady vlády pro informační společnost schvaluje program jednání.  

 

Přijato jednomyslně. 

2. Návrh priority RVIS – Podpora rozvoje kvantových technologií (Marina Puzdrová, 

ÚV; Petr Kavalíř, ÚV)  

Bod představen dle prezentace.  
  
Shrnutí:  

• Význam kvantových technologií neustále roste, objevují se pořád nové poznatky a tyto 
technologie znamenají obrovský pokrok nejen z hlediska vědeckého, ale i obranného. 

• Je potřeba pracovat na popularizaci tématu, podporovat naši vědu a výzkum a připravit 
národní kvantovou strategii. 

• I z těchto důvodů je třeba zařadit rozvoj kvantových technologií mezi strategické 
priority RVIS. 

•  
Diskuse  
Petr Kuchař (DIA): Zmiňoval jste přístup ke kvantovému počítači – bude přístup i pro naše 
vzdělávací instituce? 

Petr Kavalíř (ÚV): Ano, bude fungovat přístup stejným způsobem jako k superpočítači – volný 
přístup, a navíc získáme přístup i k partnerským kvantovým počítačům v té síti, kde jich je asi 
6 po celé Evropě. Zapojeno bude 7 univerzit s jednotným přístupem. 

Milena Jabůrková (SP ČR): Děkuji Petru Kavalířovi za skvělou práci v oblasti kvantových 
technologií. Podařilo se nám posunout od situace, kdy o kvantu téměř nikdo nevěděl, až k 
zajištění přístupu k moderním kvantovým počítačům a překonání resortního roztříštění. Kdo 
bude za tyto technologie odpovědný a kdo bude mít na starosti související legislativu? 
Nechceme opakování problémů, které nastaly u AI Aktu. Těším se na připomínkové řízení 
kvantové strategie, ale stále není jasné, který resort bude za tuto oblast odpovídat. 

Petr Kavalíř (ÚV): V kvantové strategii navrhujeme ponechání koordinace na ÚV a na 
jednotlivých resortech by byli zodpovědní pověřenci. NA EU úrovni se připravuje evropská 
kvantová strategie, začíná se hovořit o Kvantum Actu se začátkem příprav v 2. polovině roku. 
Tam bude potřeba vytvořit tým, který se bude věnovat přípravě, připomínkám a implementaci. 

Marian Jurečka (předseda RVIS): Co obranný průmysl a armáda – Je ta spolupráce brána 
vážně – je tam konkrétně zformovaný nějaký tým, který řeší tu spolupráci s armádou a 
obraným průmyslem? Nebo je potřeba do toho vstoupit? 

Petr Kavalíř (ÚV): GŠ AČR to vnímá jako velmi důležitou oblast. Zatím však není zformován 
konkrétní tým, který by se tomu například na GŠ AČR věnoval. Na univerzitě obrany jsou už lidé 
věnující se kvantovým technologiím. Nebude to špičkové výzkumné pracoviště, ale 
koordinační tým spolupracující s týmy ve zbytku ČR. Je potřeba zefektivnit zadávání výzkumu 
od AČR směrem k univerzitám a výzkumným organizacím. V úvahu připadá organizace jako je 
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americká DARPA, která by mohla zadávat aplikovaný výzkum a jejíž výdaje by se počítali do 
výdajů na obranu. Spolupráce funguje, jen není formálně ustanovená, což bude potřeba také 
zlepšit.  

Milena Jabůrková (SP ČR): I za svaz průmyslu silně podporujeme efektivní spolupráci na 
výzkumu tak, jako funguje DARPA. Podobné myšlenky zaznívají i na úrovni vlády – pan premiér 
a ministr financí se touto oblastí již zabývali v rámci brainstormingu. Zdůrazňuji, že Česká 
republika patří ke špičce v oblasti kvantového výzkumu. Máme vynikající studenty, jejichž 
projekty s dvojím využitím získaly mezinárodní ocenění. Česká republika se stala významným 
hráčem v obranném průmyslu – jsme druhým největším dodavatelem zbrojního materiálu na 
Ukrajinu, což otevírá velké příležitosti pro spolupráci českých firem v této oblasti. 

Marian Jurečka (předseda RVIS): Souhlasím. Tento týden vláda schválila balík záruk a 
podpůrných opatření, které umožní výrazně větší finanční toky do obranného sektoru – nejen 
prostřednictvím přímých, ale také formou záruk, které firmám usnadní přístup k úvěrovým 
podporám. Dlouhodobě jsme v Česku nedokázali efektivně propojit zadávání státních zakázek 
pro domácí obranný průmysl s vědou a výzkumem. Nastal čas to změnit a vytvořit systém, 
který bude funkční i v dlouhodobém horizontu, bez ohledu na mandát jedné vlády. 

Jaroslav Šmíd (NUKIB): Chci upozornit na důležitost rozčlenění obranných prostředků i pro 
kybernetickou oblast. Od varšavského summitu je kyberprostor oficiálně pátou bojovou 
doménou a ČR by měla efektivně investovat do výzkumu v této oblasti. Konkrétně se to týká 
třeba projektu zaměřeného na přenos kvantových klíčů, který je součástí širšího evropského 
plánu na budování kvantové kritické infrastruktury. Bez zapojení do evropského prostředí 
nebude možné projekt plně realizovat. Na první fázi jsme získali financování z Národního plánu 
obnovy, avšak pro další kroky potřebujeme kofinancování z národních zdrojů. 

 

2025/3/21/U2 

Předsednictvo Rady vlády pro informační společnost schvaluje přidání priority 6 „Podpora 

rozvoje kvantových technologií“ mezi priority RVIS a zadává pověřeným osobám sledovat 

plnění této priority. 

 

Přijato jednomyslně. 

 

Úkol předsedy – Vicepremiér Jurečka otevře debatu s ministry MO, MVVI a MPO ohledně 

akcelerace kroků k zapojení AČR do spolupráce s výzkumem kvantových technologií. 

Úkol předsedy – Vicepremiér Jurečka bude jednat s MF jak najít prostředky na financování 

projektu evropského přenosu kvantových klíčů z národních zdrojů. 
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3. Stav plnění ZoPDS (Jan Klofáč, ÚV) 

Bod představen dle prezentace. 

 

Shrnutí: 

• 84 % služeb má hotový a zveřejněný popis a jen 3 % služeb nemají popisy ani 

rozpracované. U služeb v přenesené působnosti je hotových a zveřejněných dokonce 

94 %. 

• Zveřejněný formulář je u 17 % služeb vhodných k digitalizaci a v přenesené působnosti 

je to jen pro 11 % služeb vhodných k digitalizaci. 

• Nárůst pozorujeme v Q4 2024 a v tomto roce. 

Diskuse 

Marian Jurečka (předseda RVIS): Vždy první vládu v měsíci jsou členové vlády informovaní o 

aktuálním stavu digitalizace či kyberbezpečnosti. Materiál je na členy vlády zasílán také 

elektronicky po jednání vlády. 

 

2025/3/21/U3 

Předsednictvo Rady vlády pro informační společnost bere informaci na vědomí. 

 

Přijato jednomyslně. 

4. Metodika nepřiměřené zátěže na RVIS (Petr Kuchař, DIA) 

Bod představen dle prezentace. 

 

Shrnutí: 

• Služby s bezpečnostním, krizovým nebo obranným významem nemůžou být označeny 

za nepřiměřenou zátěž. Ostatní služby jsou rozděleny podle složitosti a struktury 

formuláře na čtyři kategorie. Pro každou kategorii jsme stanovili hranici četnosti 

podání, pod kterou lze službu považovat za nepřiměřenou zátěž: 

o Jednoduché služby – 60 podání ročně 

o Běžné služby – 120 podání ročně 

o Složité služby – 2 000 podání ročně 

o Vysoce komplexní služby – 20 000 podání ročně 

• Pokud služba nedosahuje této četnosti, může být vyjmuta z povinné digitalizace. 

Resorty ale mohou rozhodnout, že ji digitalizují i přesto. 

• Harmonogram počítá s tím, že jednotlivé resorty předloží své návrhy do 30. května 

2025, aby DIA mohla provést jejich posouzení a vláda schválila finální seznam do 16. 

července 2025. 
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Diskuse 

Marian Jurečka (předseda RVIS): Metodika byla diskutována s vybranými resorty, ostatním 

resortům byla neformálně předána k rychlému nahlédnutí a případným zásadním 

připomínkám. V nejbližších týdnech bude představena na vládě. 

 

2025/3/21/U4 

Předsednictvo Rady vlády pro informační společnost bere informaci na vědomí. 

 

Přijato jednomyslně. 

5. Informace k otázkám Svazu průmyslu a dopravy (Marian Jurečka, předseda 

RVIS) 

Bod představen dle prezentace. 

 

Shrnutí: 

• Přestaveno složení delegací na diskutovaná zahraniční setkání včetně témat na tyto 

akce. 

• Implementace AI Aktu – MPO je gestor, bude mít samostatné oddělení pro AI, kontrolní 

orgán bude ČTÚ, regulační sandbox ČAS a oznamující orgán UNMZ. Ještě třeba dořešit 

roli NUKIBu. Do konce března by měl být materiál na vládu s usnesením a bude potřeba 

vyčlenit lidi a úvazky, kteří se tomu budou věnovat. Předložení legislativy je odhadováno 

v říjnu. 

• Ze čtyř diskutovaných zákonů jsou 3 (zákon o kybernetické bezpečnosti, zákon o 

digitální ekonomice, začišťovací novela) na dobré cestě být schváleny nejpozději do 

prázdnin. Zákon o správě dat je problematický, ale na jednání s ministry a generální 

ředitelkou NPO za EK se řešila možnost nahrazení milníku stavebního řízení právě 

zákonem o správě dat., Proběhne jednání s předsedy poslaneckých klubů i o možnosti, 

zkrácení některých lhůt. V případě nestihnutí to bude na rozhodnutí další vlády, jestli 

bude tuto legislativu dál prosazovat nebo ji stáhne. 

 

Diskuse 

Milena Jabůrková (SP ČR): Pro budoucí jednání RVIS prosím o zařazení námi zaslaných témat 
jako řádných bodů do agendy. 

Dominik Petýrek (ÚV): V koordinaci D9+ témat je tým OEDA vždy otevřen připomínkám Svazu 
ve snaze je reflektovat tam, kde je to možné. Problém s deklarací byl způsoben tím, že 
holandské předsednictví už bohužel nepřijímá připomínky. Diskutovalo se to včera na Výboru 
Česko v digitální Evropě i s panem Ferdusem ze Svazu. 

Daniel Všetečka (MPO): Materiál na vládu k implementaci AIA je připravován a máme 
schválený zkrácený mezi-resort, kam bychom to chtěli dát příští týden. 
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Milena Jabůrková (SP ČR): Podporujeme navrhované řešení i jeho finanční a institucionální 
zajištění. Kompromis českého předsednictví způsobil složitou a finančně náročnou 
implementaci, což se potvrzuje. Přesto považujeme současné řešení za nejlepší možné a 
nabízíme plnou podporu. ČR fakticky poskytla Komisi bianco šek k dalšímu zpřísňování 
pravidel, což AI Office využívá k otevírání již zamítnutých otázek. Regulace se dále zpřísňuje, 
konzultace jsou chaotické a sektor nemá prostor se vyjádřit. Požadujeme aktivní kontrolu AI 
Office a zajištění prováděcích předpisů v nepříliš administrativně náročné podobě. Regulační 
nejasnosti a překryvy (např. s GDPR) vedou k odlivu výzkumu mimo EU (příklad: Ericsson 
přesunul aktivity do Kanady). V rámci D9+ je nutná lepší koordinace. Očekáváme včasnější 
spolupráci, abychom mohli efektivně prosazovat české zájmy. 

Marian Jurečka (předseda RVIS): Příště prosím kolegy, aby ta komunikace začala neprodleně 
po zjištění agendy. Pokud bude mít svaz pocit, že jsme v prodlení, tak ať mě kontaktuje. 

Daniel Všetečka (MPO): Navrhuji společný call k GPAI Code of Practice s kolegy z ÚV a 
zástupci sektoru pro společnou přípravu připomínek do pozice za ČR. 

Dominik Petýrek (ÚV): Souhlasíme a už jsme rozeslali ten nový návrh na rozšířený mailing list 
a někteří již zaslali připomínky (např. Svaz). 

Milena Jabůrková (SP ČR): Pro nás je kruciální stihnout zejména zákon o digitální ekonomice 
a kybernetické bezpečnosti v nějaké rozumné formě, ale chápeme aktuální situaci. 

 

2025/3/21/U5 

Předsednictvo Rady vlády pro informační společnost bere informaci na vědomí. 

 

Přijato jednomyslně. 

 

Úkol předsedy – Na příštím setkání předsednictva RVIS Vás poprosím o informaci o tom, že ta 

koordinace proběhla. 
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6. Různé 

Výsledky zasedání Výboru pro umělou inteligenci ČR ze dne 17. 3. 2025 (Daniel Všetečka, 

MPO) 

• Bod představen dle prezentace. 

Shrnutí: 

• Probrala se legislativa, akční plány AI strategie (kde se zadal úkol garantům dodržet 

termíny) a proběhla prezentace AI v národní strategii elektronizace zdravotnictví. 

• Prezentoval se projekt OpenEuroLLM – open source evropský projekt jazykového AI 

modelu vznikajícího zde pod řízením Univerzity Karlovy. 

 

Diskuse 

Daniel Všetečka (MPO): Jsou informace kdy by měl jít implementační plán digitálního Česka 

na vládu? 

Martin Archalous (ÚV): Včera byl ten dokument autorizován, takže příští týden na vládu 

nestíháme (26.3.), ale přespříští týden je to velmi pravděpodobné (2.4.) 

*Předseda zadal úkoly* 

Daniel Všetečka (MPO): MPO integruje podporu umělé inteligence do akčního plánu digitálního 

Česka. V rámci Národního plánu obnovy se zaměřuje na dvě skupiny firem – ty bez zkušeností 

s digitalizací a potřebou transformace, a firmy zaměřené na aplikovaný výzkum a vývoj v 

oblasti AI. První skupina je podporována prostřednictvím programu Virtuální digitální podnik v 

komponentě 1.5, kde v současnosti probíhá vydávání rozhodnutí o poskytnutí dotace. Pro 

druhou skupinu byl v prosinci 2024 vyhlášen program Twist, jehož první výzva byla zaměřena 

výhradně na AI. Firmy v tomto programu musí přibližně třetinu nákladů spolufinancovat, a 

přesto registrujeme zájem. Jakmile budou rozhodnutí o dotacích vydána, MPO plánuje 

informovat o výsledcích. 

Martin Úlovec (MŠMT): Diskuse o podpoře AI ve vzdělávání a na trhu práce probíhala na 

pondělním jednání výboru pro AI. Většina resortů v této oblasti čerpala prostředky z Národního 

plánu obnovy, jehož finanční rámec se chýlí ke konci. Je potřeba hledat další zdroje 

financování, ať už z rozpočtu ČR, nebo z evropských fondů, (např. programu Erasmus+). V 

rámci plánované podpory podnikatelského sektoru, zejména malých a středních podniků, by 

bylo vhodné zahrnout i tuto problematiku a zajistit kontinuitu již zahájených aktivit. 

Marian Jurečka (předseda RVIS): MPSV je výrazně zapojeno do oblasti celoživotního 

vzdělávání, kde jsou aktuálně nejžádanější digitální kurzy. Vzhledem k blížícímu se konci 

financování z Národního plánu obnovy je nutné dohodnout další postup s ministerstvem 

financí a vládou, protože pokračování v podpoře je nezbytné. Důležité je zaměřit se také na 

vzdělávání a osvětu, aby podniky i jednotlivci uměli AI efektivně a bezpečně využívat. Součástí 

této snahy je i edukace seniorů v oblasti AI, kterou podporujeme ve spolupráci se seniorskými 

organizacemi. 
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Martin Úlovec (MŠMT): Děkuju za zapojení knihoven a paměťových institucí v rámci aktivit z 

NPO pod MPSV. Tyto aktivity soustředí na vzdělávání knihovníků. V další fázi by knihovny 

mohly hrát větší roli ve vzdělávání širší veřejnosti. Tento přístup pomůže oslovit i skupiny 

ohrožené digitálním vyloučením, které potřebují získat klíčové dovednosti k efektivnímu 

využívání digitálních nástrojů. 

Petr Kuchař (DIA): Mám zpětnou vazbu z podnikatelského prostředí – s umělou inteligencí se 

setkávají hlavně díky integraci Copilota do Office 365. To znamenalo skokový nárůst využívání 

AI v rámci psaní dokumentů, automatizace procesů a dalších kancelářských činností. Hlavním 

problémem je ovšem cena – tyto nástroje nejsou levné a profitují z toho hlavně zaoceánské 

firmy. Pokud je zde možnost podpořit evropský projekt vedený Univerzitou Karlovou, který by 

na bázi open-source řešení přinesl podobnou funkcionalitu, bylo by to pro české firmy zásadní. 

Zejména malé podniky, bez vlastních AI specialistů, by tak mohly získat dostupnou alternativu. 

Marian Jurečka (předseda RVIS): Na MPSV chceme co nejrychleji otestovat využití Copilota, 

abychom mohli rozšířit nasazení na klíčové pracovníky v rámci struktury ministerstva. Mám 

konkrétní dotaz na MŠMT na situaci ve vzdělávacím systému? Na čem se dnes učí studenti? 

Pokud tuto otázku odložíme, riskujeme, že nám vlak ujede. Z osobní zkušenosti vidím obrovské 

rozdíly v přístupu škol k AI. Někde se už na prvním i druhém stupni děti učí s moderními 

technologiemi a rozumí principům AI, zatímco jinde školy umělou inteligenci v podstatě 

ignorují nebo dokonce zakazují. Školství jako celek by mělo přistupovat k těmto změnám 

progresivně a systematicky. 

Martin Úlovec (MŠMT): Potvrzuji rozdílnou situaci ve školách, což je částečně důsledkem 

decentralizovaného systému vzdělávání. Ministerstvo a zejména NPI, se snaží cílit na školy 

nepracující s AI, a pomáhat jim s efektivní integrací do výuky. Cílem je podpořit rozvoj 

digitálních dovedností i přenositelných dovedností. Je třeba důkladně zvážit, jak pokračovat 

po skončení financování z NPO. Nyní je podporujeme především z tohoto rámce, ale budeme 

muset nalézt další způsoby. Zároveň je to otázka lidských zdrojů, takže využíváme spolupráce 

s různými iniciativami (např. Prague AI nebo AI dětem s Evou Nečasovou). 

 

 

Úkol předsedy: Kabinet osloví jednotlivá ministerstva s žádostí o stručnou zprávu o využití 

umělé inteligence v rámci jejich resortu a podřízených organizací. Cílem je získat přehled o 

konkrétních iniciativách a jejich rozsahu, na základě, kterého bude vytvořen souhrnný materiál 

pro vládu. 

Úkol předsedy: Ministerstvo průmyslu a obchodu, ve spolupráci s dalšími relevantními resorty, 

připraví do dvou měsíců plán na podporu českého průmyslu a podnikatelů ve využívání umělé 

inteligence, se zvláštním důrazem na malé a střední podniky. Cílem je navrhnout konkrétní 

opatření, která zvýší motivaci firem k adopci AI, včetně možného zapojení existujících i 

připravovaných dotačních výzev a nastavení kritérií pro jejich hodnocení. 



 

 

Rada vlády pro informační společnost 
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7. Ukončení jednání 

Účastníci:  

Na místě dle přílohy č. 2.  

On-line: Milena Jabůrková (místopředseda), Jan Kotara (místopředseda), Lucie Vymazalová 

(host), Kristína Vančurová (host), Marcel Ismail (host) 

 Přílohy 

Příloha č. 1 - Prezentace 

Příloha č. 2 - Prezenční listina 


